
 

DANSK       

POLITIHUNDEFORENING    

 

Referat af ekstraordinært Repræsentantskabsmøde lørdag den 16.november 2024 

Scandic Hotel, Hvidkærvej 25, 5250 Odense 

 

DAGSORDEN: 

1. Valg af dirigent 

Axel Ahm blev foreslået og valgt. 

2. Valg af referent 

Tina Kværnø blev foreslået og valgt 

3. Valg af 2 stemmetællere 
 
Der er 29 stemmeberettigede til stede.  

Jan Bredevang og Anja Thomsen blev valgt til stemmetællere 

4. Afstemning – vedtægtsændringer 

§ 2 Formål: 

Vedtaget 

§ 4 Eksklusion: 

Der opfordres til, at der i arbejdsdokumentet vedr. eksklusion bliver givet nogle 
retningsgivende eksempler på, hvornår det fører til eksklusion. (Der er ikke noget 
arbejdsdokument vedr. eksklusion, men der blev italesat at komme med 
eksempler på foreningsseminaret). 

Vedtaget 

§ 7 Sektioner: 



Hovedbestyrelsen er indforstået med at område 7 fortsat skal have økonomisk 
støtte ved rejse fra Bornholm og til Sjælland, selv om området bliver lagt ind 
under område 6. Område 7 ønsker, at der bliver nedskrevet nogle konkrete 
aftaler, så det ikke kun er mundtlige aftaler med eksisterende hovedbestyrelse. 
Dette er taget til efterretning i hovedbestyrelsen. 

Forslaget blev flerstemmigt vedtaget 

§ 8 Foreningens ledelse 

Der spørges til, om man kan få meldt ud i god tid, hvilke medlemmer i 
hovedbestyrelsen, som ikke ønsker genvalg. Dette er allerede aftalt og vil ske 
fremover. 

Der spørges om, hvis man til en post i hovedbestyrelsen har både en sektion 1 og 
sektion 2, der stiller op til posten, hvad processen så er. Der svares, at man 
tilstræber at vælger sektion 1 medlemmet for at sikre sig mest mulig ligelig 
repræsentation af sektion 1+2 i hovedbestyrelsen. 

Forslaget er enstemmigt vedtaget 

§9 Hovedbestyrelse 

Vedtaget 

§ 13 Konkurrencer 

Der drøftes den passus, at hunden skal have en udvidet ansvarsforsikring. Der 
kan være tvivl om forsikringen dækker både figuranter og eller udstyr! Der kan 
være forskel hos de enkelte forsikringsselskaber. Det undersøges nærmere. 

Vedtaget. 

 

§ 15 Repræsentantskab 

Der spørges til, om en person kan have flere stemmer til repræsentantskabet. 
Der blev talt om på seminaret, at arbejdsudvalg ikke vil have flere stemmer 
fremover, fordi de ikke vælges ind til arbejdsudvalget men ind til 
hovedbestyrelsen. Der er dog andre situationer, hvor et medlem i 
hovedbestyrelsen kan have mere end en stemme. 

Forslaget blev flerstemmigt vedtaget 

§ 18 Sektionernes arbejdsudvalg 

Udgår af vedtægterne uden bemærkninger 



§ 19 Sektionernes ledelse 

Udgår af vedtægterne uden bemærkninger 

§ 20 Sektionsmøder 

Område 6 er ikke enig i, at denne paragraf skal fjernes, fordi det er det eneste 
sted, et medlem kan ytre sin mening. Man kan overveje at have et sektionsmøde 
til DM, hvor der ikke er valg, men hvor medlemmerne kan komme i dialog med 
hovedbestyrelsen.  

Hovedbestyrelsen gør opmærksom på, at de enkelte medlemmer har mulighed 
for at tale igennem deres formænd/områdeledere eller ved foreningsseminar. 

Område 6 mener, at dialogen kan blive svær, når den skal gå igennem de organer.  

Udgår af vedtægterne 

§ 23 Afdelingernes økonomi 

Der spørges til, om den økonomi vedr. § 27 udelukkende drejer sig om 
hovedforenings økonomi.  Der svares ja. Der bør stå i de lokale 
områder/foreningers vedtægter, hvad der skal ske økonomisk ved en forenings 
opløsning. 

Vedtaget med flertal 

§ 24 Afdelingernes opgave 

Vedtaget 

§25 Afdelingernes virke 

Vedtaget 

§ 27 Ophævelse:  

Forslaget trækkes af hovedbestyrelsen for yderligere bearbejdning. 

5. Evt. 

Det drøftes, hvornår og hvordan vores forening kan opløses. Skal der noteres, at der skal 
stemmes f.eks. 1-2 gange om foreningens nedlæggelse, før den kan nedlægges? 

For at man kan være en folkeoplysende forening og få støtte fra kommunerne, kan der være 
krav om, at man i sine vedtægter skriver, hvad der skal ske med midlerne ved foreningens 
nedlæggelse. 



HB har været i kontakt med DGI for at søge råd og vejledning til en tekst omkring økonomien 
ved foreningens opløsning. Der vil være mulighed for at få noget vejledning fra DGI. Det 
arbejder hovedbestyrelsen videre med.  

Det drøftes om hovedforeningens midler ved en opløsning, skal fordeles ud til 
lokalforeningerne ud fra et medlemstal. Det hele skal undersøges nærmere. Der er meget, der 
skal tages højde for.  Hovedbestyrelsen tager gerne imod gode input til tilføjelser i § 27.  

Det opfordres til at hovedbestyrelsen og arbejdsudvalg vælger en mere aktiv 
kommunikationsstrategi, så medlemmerne ved, hvad hovedbestyrelsen og arbejdsudvalget 
aktivt arbejder med og gerne med information i Politihunden og mere tydeligt på 
hjemmesiden. 

Foreningens struktur er pt. bygget op, så kommunikation skal gå fra Hovedbestyrelsen til 
områdelederne videre ud til lokalforenings formænd og ud til medlemmer og den anden vej. 
Områdeledere og formænd forventes at sørge for, at medlemmerne bliver 
informeret/orienteret. 

Der er, med det nye tiltag i dag aftalt ved formiddagens møde, besluttet, at der ved det årlige 
repræsentantskabsmøde også bliver sat tid af til, at områdeledere og hovedbestyrelsen kan 
afholde møde og drøfte foreningens gang, retning etc.  

Der blev nedsat en arbejdsgruppe, som skulle se på, hvordan man kunne lave et set up, hvor 
man skulle kvalificere sig til DM over flere konkurrencer. Der ønskes en status på, hvor langt 
arbejdsgruppen er nået. Status er, at der mangler en person i arbejdsgruppen, og på grund af 
travlhed er der ikke fundet nogen, og arbejdet er ikke påbegyndt endnu. 

Rekruttering af sektion 1’ere til foreningen blev drøftet, og hvor langt man er med forslaget 
omkring ungdomsseminar. Hvad angår ungdomsseminar, så støttede hovedbestyrelsen i 2023 
op omkring forslaget. Der ventes på, at nogen gerne vil lave en drejebog for seminaret, som 
kan præsenteres for hovedbestyrelsen. 

Sektion 1’erne har de bedste arbejdsvilkår set igennem mange år for at være medlem af 
foreningen. Det har aldrig været bedre, men de uheldige opførsler, ævl og kævl gør, at man 
ikke orker at være medlem. 

Det nævnes, at politiet også har hundearbejde med Nose Work i form af sprængstof og 
narkohunde. Man kunne overveje at åbne op for disse områder i foreningen.  

Der var ikke mere til eventuelt.  

Dirigenten overgiver ordet til formanden 

Formanden takker for en rigtig god dialog. Der afsluttes med et leve for foreningen. 

Referent 



Tina Kværnø 

 

 


